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Δυτική Μακεδονία 
Πρώτη στην ανεργία- τελευταία στην αξιοποίηση κονδυλίων! 

6,6% αύξησε την ανεργία ο κ. Καρυπίδης 

 
Περιφέρεια Δυτικής Μακεδονίας: Πρώτη στην ανεργία- τελευταία στην αξιοποίηση κονδυλίων!  
 
Οι αριθμοί είναι αμείλικτοι και δυστυχώς, αληθινοί.  
 
Δύο χρόνια μετά την ανάληψη της Διοίκησης απ΄ τον κ. Θόδωρο Καρυπίδη και την παρέα του:  
 

· τα 330 εκατομμύρια ευρώ του ΠΕΠ της Δυτικής Μακεδονίας, των Κοινοτικών Πόρων 
δηλαδή που ανήκουν στην Περιφέρεια μας και προορίζονται για τη χρηματοδότηση 
δημόσιων και ιδιωτικών επενδύσεων παραμένουν στα αζήτητα.  

 
· η απορρόφηση κονδυλίων ΕΣΠΑ φτάνει στο …..«δυσθεώρητο ύψος» του 0,41% 

(τελευταίοι, δηλαδή, μαζί με την Περιφέρεια Πελοποννήσου)!  
 
Κι όμως όλα ξεκίνησαν ιδανικά για τον κ. Καρυπίδη. Το νέο ΕΣΠΑ ξεκινούσε μόλις ένα μήνα 
μετά την ανάληψη των καθηκόντων του (Οκτώβριος 2014) και φυσικά θα μπορούσε να 
εντάξει εκεί πολλά και διάφορα έργα.  
 
Να δεχτούμε πως δε γνώριζε. Γιατί όμως δε φρόντισε να μάθει;  
 
Ως Συνδυασμός και λειτουργώντας πολλές φορές ως «φωνή βοώντας εν τη ερήμω», θέσαμε 
το θέμα του σχεδιασμού και του προγραμματισμού έργων πολλές φορές στο Περιφερειακό 
Συμβούλιο, ζητώντας να μας παρουσιάσουν ένα κάποιο Πρόγραμμα.  
 
Ποιό πρόγραμμα όμως; Ουκ αν λάβεις παρά του μη έχοντος και του μη ευκαιρούντος, καθώς 
όλο αυτό το διάστημα ο κ. Καρυπίδης και οι "Ηρακλειδείς του στέμματος" που του απέμειναν, 
εκδράμουν κάθε τρεις και λίγο στην Αθήνα για να λύσουν τα προβλήματα μας. Το τι έλυσαν, 
το γνωρίζουμε.  
 
Το 2015 η Περιφέρειά μας έχασε 231 εκατομμύρια ευρώ από το προηγούμενο ΕΣΠΑ, καθώς 
η Περιφερειακή Αρχή δεν κατάφερε να τα αξιοποιήσει μέσα στον 1,5 χρόνο που είχε στη 
διάθεση της.  
 
Σήμερα ο κίνδυνος να χαθεί και το νέο ΕΣΠΑ είναι κάτι παραπάνω από υπαρκτός. Όχι γιατί 
δεν υπάρχει χρόνος, αλλά γιατί και εδώ "ο Βασιλιάς είναι γυμνός".  
 
Κάπως έτσι πατώσαμε. Μόνο που η τελευταία θέση που κατέχουμε δεν είναι απλώς 
προσβλητική. Είναι το τέλος των ελπίδων κυρίως των νέων ανθρώπων να βρουν μια δουλειά 
στον τόπο τους!  
Το τραγικό είναι πως τα άσχημα δεν τελειώνουν εδώ. Ο κίνδυνος για να αρχίσουμε να 
χάνουμε κονδύλια απ΄ το νέο ΕΣΠΑ είναι πλέον κάτι παραπάνω από ορατός.  
 
Η έλλειψη σχεδίου και προτάσεων σημαίνει ότι:  
 
- Τα 23 εκατομμύρια ευρώ της προκαταβολής του Π.Ε.Π. της Περιφέρειάς μας που πρέπει να 
αξιοποιηθούν μέχρι τις 31.12.2016 θα χαθούν.  
 
- Την ίδια τύχη θα έχει και το μεγαλύτερο μέρος των, περίπου, 100 εκατομμυρίων ευρώ αν 
δεν αξιοποιηθούν ως το τέλος του 2018. Και ο κίνδυνος είναι μεγάλος καθώς η μόνη σύμβαση 
που φαίνεται να υπάρχει είναι αυτή του έργου Πανεπιστημίου.  
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Φυσικά ο Περιφερειάρχης, άξιος και ικανός καθ΄ όλα στο να βλέπει τους πολίτες ως ιθαγενείς 
που προσπαθεί να ξεγελάσει με καθρεφτάκια, θα καταφύγει στα γνωστά ταχυδακτυλουργικά 
του κόλπα. Προσπάθεια δηλαδή, ένταξης έργων, στο παρά ένα, μετρημένων στα δάχτυλα, 
απ΄ αυτά που είχαν απενταχθεί την προηγούμενη περίοδο ή παλιών έργων που είχαν 
χρηματοδοτηθεί από Εθνικούς Πόρους (ΠΔΕ). Στάχτη στα μάτια δηλαδή, μπας και καλύψουν 
το σεληνιακό επενδυτικό τοπίο που δημιουργούν στον τόπο μας. Ακόμα χειρότερα η 
περιφερειακή συνείδηση του Περιφερειάρχη και οι υποσχέσεις για ισόρροπη ανάπτυξη όλων 
των Περιφερειακών Ενοτήτων, έμεινε στα λόγια.  
 
Οι εντάξεις έργων για την Περιφερειακή Ενότητα Γρεβενών είναι ΜΗΔΕΝ και για αυτήν της 
Φλώρινας φτάνει στο ….τεράστιο 1%, ενώ το αναιμικό 4,8% εντάξεων έργων της ΠΕ 
Καστοριάς είναι αποτέλεσμα περισσότερο …της εικονικής πραγματικότητας που δημιουργούν 
τα απενταγμένα έργα της προηγούμενη περιόδου που επανεντάχθηκαν στο νέο ΠΕΠ, παρά 
τα νέα έργα και οι πρόσθετοι πόροι.  
 
Οι ελπίδες για αντιστροφή της εικόνας δεν υπάρχουν, καθώς η Τεχνική Βοήθεια του ΠΕΠ αντί 
να κατευθυνθεί στοχευμένα για ωρίμανση δράσεων των Περιφερειακών Ενοτήτων της 
Καστοριάς και των Γρεβενών που δεν έχουν το πλεονέκτημα του Τοπικού Πόρου της ΔΕΗ, 
μέχρι στιγμής δεν έχει αξιοποιηθεί.  
 
Το ίδιο θλιβερή είναι η συμμετοχή της Περιφέρειας και στα άλλα χρηματοδοτικά μέσα  
Ανύπαρκτη παρουσία στο Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης πλην του έργου γέφυρα του 
Φράγματος Νεστορίου που λόγω της καθυστέρησης στη διασφάλιση πόρων για την 
απρόσκοπτη συνέχισή του και την επανένταξή του κινδυνεύει σήμερα να εγκαταλειφθεί από 
τον ανάδοχο.  
Άγνωστη η τύχη των μεγάλων αρδευτικών του Νεστορίου, της Κνίδης , της Τριανταφυλλιάς, 
της Βόρειας Ζώνης Πολυφύτου και φυσικά και των άλλων μικρότερων αλλά τεράστιας 
σημασίας για την παραγωγή του πρωτογενή τομέα  
 
Ανύπαρκτη παρουσία  

 στο Τομεακό Πρόγραμμα του Υπουργείου Μεταφορών με άγνωστη την τύχη των 
έργων στα οποία η Περιφέρεια στηρίζει την εξωστρέφειά της, όπως του Κάθετου 
οδικού Άξονα Λάρισας – Νίκης και ειδικότερα του τμήματος Πτολεμαΐδας – Φλώρινας, 
αλλά και των μεγάλων έργων της σιδηροδρομικής σύνδεσης της Περιφέρειας με τα 
λιμάνια της Χώρας.  

 

 στο Τομεακό Πρόγραμμα του Υπουργείου Περιβάλλοντος μιας μεγάλης δράσης για τα 
Νερά και τις λίμνες  

 

 στη λίστα Γιούνκερ, που ήδη φιλοξενεί έργα γειτονικών μας Περιφερειών  
 

 στα λοιπά τομεακά προγράμματα των Υπουργείων.  
 
Όλα τα παραπάνω, μαζί με τα τεράστια προβλήματα στον τομέα της Ενέργειας και της Υγείας 
που η Περιφέρεια αντιμετωπίζει, προβλήματα που τώρα πια τα βλέπουν και τα ξέρουν όλοι, 
δεν θα στοίχειωναν απλώς τις μέρες ενός σοβαρού και υπεύθυνου Περιφερειάρχη. Θα τον 
κινητοποιούσαν κιόλας.  
 
Ο κ. Καρυπίδης όμως αδυνατεί να τα δει γιατί φαίνεται να ζει σε μια άλλη «παράλληλη» 
πραγματικότητα που καμιά σχέση δεν έχει μ΄ αυτή που ζουν οι πολίτες της Δυτικής 
Μακεδονίας.  
Το ότι αύξησε με την αδράνεια και τις παραλείψεις του κατά 6,6% την ανεργία στα δύο χρόνια 
της θητείας του, ίσως του φανεί λίγο, ειδικά αν το συγκρίνει με το 34% στο οποίο έχει φτάσει 
το ποσοστό ανεργίας στη Δυτική Μακεδονία.  
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Σίγουρα μπορεί και... χειρότερα. Ο τόπος όμως δεν μπορεί και κυρίως οι άνθρωποι του.  
 
Αν βγει απ΄ το γραφείο του και αποσυνδεθεί απ΄ το προσωπικό του προφίλ στο facebook και 
δει την πραγματικότητα θα τρομάξει.  
 
Ίσως τότε κάνει κάτι, εάν και εφόσον μπορεί...  
Πάντως όχι αυτό που ξέρει άριστα. Να βγει σε κάποιο κανάλι και να ασκεί κριτική στον... 
εαυτό του!  

 

            Γεωργία Ζεμπιλιάδου 

     Περιφερειακή Σύμβουλος 
     Επικεφαλής του Συνδυασμού «ΕΛΠΙΔΑ»  
 
 
 


